
”Lys i øjnene” 

 

På byrådets møde i august skal vi i Viborg byråd forholde os til reklame - og sponsorfinansiering i 
kommunens bygninger og løsøre.   

Jeg håber, vi kan få en konstruktiv og fordomsfri debat om emnet, som er blevet aktualiseret ved en 
henvendelse fra Sparkær Skole, som har ansøgt kommunen om et tilskud på lidt under en halv million til en 
legeplads, som det er påkrævet at renovere.  

Sammen med ansøgningen til kommunen sendte de en alternativ løsning, som gik ud på, at de ville kunne 
få hele beløbet og driftsudgifter til legepladsen reklamefinansieret og spurgte, hvilken holdning udvalget 
havde til den mulighed?     

I Venstres gruppe er vi tilhængere af generelt at åbne op for mulighederne indenfor fastlagte kriterier. Vi 
synes, det er vigtigt, at vi ikke dræber alt initiativ og virkelyst hos borgere, der i fællesskabets navn gerne vil 
være aktive i bestræbelserne på at vedligeholde velfærdssamfundet.  Det er dog vigtigt, at der fra byrådets 
side bliver lagt de helt rigtige rammer, hvorunder reklame- og sponsorfinansieringen kan tillades.  

Resultatet af et sådan offentligt - privat samarbejde kunne blive flere penge til kerneydelserne indenfor 
undervisning, ældreomsorg, børnepasning, og kommunen vil få nemmere ved at leve op til visionen om 
”Lys i øjnene”. 
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